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Uit het bestuur

Betrokkenheid en vrijwilligerswerk
De afgelopen maanden hebben 
jullie via de Rode Jet kunnen lezen 
dat de bezetting van het bestuur om 
verschillende redenen onder druk 
stond. Sinds vorige Rode Jet heeft 
Eric Lameijn zijn functie als voorzitter 
neergelegd en heeft Henk van Brug-
gen om gezondheidsredenen zijn 
bestuurslidmaatschap beëindigd.

Afgelopen maanden zijn om die 
reden een aantal bijeenkomsten 
georganiseerd, waarin het bestuur 
samen met een groep betrokken 
leden heeft bekeken hoe we de ko-
mende tijd weer wat zaken opnieuw 
op poten kunnen zetten. Daarbij 
is het de bedoeling om met een 
klein kernbestuur te gaan werken, 
waarvoor we in ieder geval nog een 

voorzitter nodig hebben. Kent u ie-
mand of heeft u zelf interesse? Laat 
het ons weten!

In een brainstormsessie onlangs in 
Desafinado is met zo’n 20 leden 
gediscussieerd over de wijze waarop 
de afdeling ‘nieuwe stijl’ zou kunnen 
worden vormgegeven. De bedoeling 
is om rondom de kernthema’s 
‘wonen’, ‘armoede’ en ‘zorg’ leden 
en belangstellenden rondom de 
fractie, bestuur en enkele andere 
actieve mensen, te verzamelen. 
Vanuit deze thema’s zou daarmee 
vervolgens ook aan de gang 
gegaan kunnen worden met diverse 
bestaande activiteiten in de afdeling 
zoals ludieke acties, opleiding, 
ledenbezoek, communicatie, etc.

Bedoeling is om de komende 
maanden een eerste stap te zet-
ten met het vormgeven van de 
thema’s. Per thema is een raadslid 
gekoppeld aan een aantal andere 
partijgenoten met inhoudelijke 
expertise en/of belangstelling hier-
voor. Het thema ‘Zorg’ wordt vanuit 
de fractie getrokken door Caroline 
Diepeveen (cdiep@zeelandnet.nl, 
06-48778830); ‘Armoede en schul-
denproblematiek’ wordt aangevoerd 
door Jeroen Louws (jeroenlouws@
kpnmail.nl, 06-20421068) en Meh-
met Kavsitli gaat aan de gang met 
‘Wonen’(mekabouw@gmail.com, 06-
22405389). Heb je interesse om in 
één van de thema’s mee te denken? 
Meld je telefonisch of per mail!  l

Door Saskia Szarafinski 

Laatst belde mijn moeder: “ik heb 
PvdA gestemd hoor!”. Dat vond mijn 
zus maar zozo… Mijn vader was meer 
liberaal, een ambtenaar, bij de ge-
meente Zuidzande en later griffier bij 
het waterschap Het vrije van Sluis. En 
hij had een hekel aan Den Uijl, eerlijk 
gezegd, mijn sociale gevoel heb ik 
vooral van mijn moeders kant geërfd. 
Zij had geen betaalde baan, alleen 
huishoudschool, maar ze haalde jaren 
later wel de moeder mavo en ze was 
volop actief in de gemeenschap. 
Tot op hoge leeftijd had ze van die 
bezoekadresjes, mensen waar ze dan 
langs ging, om het contact of om 
hulp aan te bieden. ‘Ik kon het heel 
goed vinden met mijn opa van moe-
ders kant, sociale  man, z’n hele leven 
lid van de PvdA en de voorgangers 
hiervan. Hij was baas van een clubje 
mannen van het kabelnetwerk van de 
PZEM en beheerder van het schakel-
station. Dan reed ie in zo’n driewieler 
wagentje met materialen en dan 
mocht ik mee! Misschien komt mijn 
liefde voor het rode karretje daar wel 
vandaan!’ U weet wel, ons campagne 
voertuig, een rode spijkstaal, heeft 
Peter jaren geleden gekocht. 

Geen sjieke commissariaten
Peter werd huisarts, met veel com-
passie en inlevingsvermogen. En 
actief in de landelijke vereniging van 
huisartsen maar eigenlijk paste dat 
niet zo goed bij hem, sleuren aan 
een dood paard noemt hij het zelf. 
Heeft ook weinig meer met sociaal 
bezig zijn te maken. Het was Fiek 
Smitskamp die hem op het juiste 
moment vroeg voor de kandida-
tenlijst voor de verkiezingen… “De 
gemeenteraad, daar kun je niet zo 
heel wild van worden maar vanuit de 
fractie aan de goede zaak werken, 
daar beleefden we veel plezier aan!” 
En nu is hij een drukke pensionado: 
toekomstige zorg zeeland, voorzit-
ter cliëntenraad ADRZ, jeugdsport-
fonds. Het zijn geen sjieke commis-
sariaten maar wel machtige klussen, 
letterlijk. En de spuitacties van de 
Rode Olifant, het activisme opnieuw 

uitgevonden “als we maar verande-
ring op gang kunnen brengen!” Een 
leven lang sociaal, net als opa. 

Peter de Doelder

Een leven lang sociaal, net als opa

De Rode 
Olifant
Zet twee activistische oudgedien-
den bij elkaar, Peter de Doelder 
en Saskia Szarafinski, en er ont-
staat actie. De Rode Olifant staat 
voor de paadjes die olifanten zelf 
zoeken om toegang te krijgen, 
los van de geplande wegen. 
Hulpmiddel is de spuitbus met 
milieuvriendelijk stoepkrijt en 
indien nodig de bivakmuts… 
Thema is altijd toegankelijkheid: 
voor fietsers, slechtzienden, 
mensen die het financieel moeilijk 
hebben, de sociaal zwakkeren. 
Doel is discussie, verandering, 
de fractie ondersteunen. 

Filmpjes van de acties zijn terug 
te vinden op YouTube, zoek op
de Rode Olifant.



Het Timmermanseffect? Bizarre 
comeback? Verassende winnaar? 
Daags na de Europese verkiezingen 
buitelden de politieke analytici over 
elkaar heen om de onverwachte 
winst van de PvdA te duiden. Met 
uiteindelijk zes zetels is onze partij 
de grootste in Europa. Onvoldoen-
de zetels overigens om plaatsge-
noot Albert de Vries een plekje in 
Brussel te bezorgen.

Of de winst helemaal onverwacht 
kwam, is te bezien. Maurice de 
Hondt sprak ook al in de weken 
voorafgaand over een mogelijk ‘Tim-
mermans-effect’. Peilingen duiden 
op een mogelijke groei richting FvD 
en VVD, maar dat de winst zo groot 

zou uitpakken had geen PvdA’er 
vermoedelijk durven dromen.

Energie
Tegelijkertijd riepen na afloop 
dezelfde commentatoren dat de 
PvdA daaraan geen conclusies voor 
eventueel de volgende landelijke 
verkiezingen kon verbinden. Dat 

is misschien waar en na een aantal 
slechte verkiezingsuitslagen zal geen 
partijgenoot daar meer automatisch 
meer vanuit gaan ook; het goede 
resultaat past wel in een voorzich-
tig opgaande lijn sedert de grote 
nederlaag in maart 2017 voor de 
Tweede Kamer. In de lokale verkie-
zingen krabbelden we al wat op, 
in maart voor de Provinciale staten 
gin het nog wat beter en ook na de 
winst in Europa zetten de peilingen 
door. Met een eigen verhaal, een 
positieve kijk op de maatschappij 
waaruit wel hoop en vertrouwen 
geput kan worden kunnen we het 
chagrijn misschien tegenwicht bie-
den. Het geeft in ieder geval ook in 
Middelburg nieuwe energie!  l

Door Jeroen Louws 

De meivergadering van de ge-
meenteraad was er één van stilte 
voor de storm. Of moet ik zeggen 
tsunami voor de zondvloed? Eén 
schamel raadsvoorstel over een 
rekenkamerrapport was voor 23 mei 
eigenlijk geen raadsvergadering 
waard. Treurig want vijf weken later 
staan er op 26 en 27 juni al 35 (!!) 
raadsvoorstellen op de agenda en 
liggen er even zoveel memo’s via 
de zogenoemde actieve informatie-
plicht voor…

Overkill
Geen gebrek aan daadkracht, wel 
aan planning. Of aan het serieus 
nemen van de raad? Het levert niet 
alleen vanuit de oppositie vragen 
op aan het huidige college. Trekken 
ze geen grotere broek aan (manda-
ten) dan ze daadwerkelijk hebben? 
Is de organisatie wel met de juiste 
dingen bezig gezien het schuiven 
van deadlines? Soms lijkt de overkill 
of het op het allerlaatste moment 
voor een vergadering verstrekken 
van informatie, bijna de tactiek.
De planning van afgelopen maan-
den leidt ook tot ‘nieuwe’ politiek. 
Zonder raadsvoorstellen betekent 
dat bijvoorbeeld een raadsavond 
vol moties vreemd, want de Mid-
delburgse raad zou de Middel-
burgse raad niet zijn als we dan niet 
zelf een agenda weten te vullen. 

Gevolg: initiatiefvoorstel over 
terugdringen van vuurwerkoverlast, 
toch mediation voor de trekkers-
wand van de schouwburg, géén 
handhaving voor de windmolen in 
Sint Laurens en… wel verharding op 
de Koepoortlaan!

Keuzes
In juni is het tegenovergestelde het 
geval. Deze maand is het juist de 
kunst om scherpe keuzes te maken. 
Met drie raadsleden ontkomen we 
er niet van om ons te focussen op 
voor de partij belangrijke thema’s of 
politiek hete hangijzers. Hoewel op 
het moment van schrijven de com-
missievergaderingen nog moeten 
plaatsvinden, alvast een schot voor 
de boeg: Cleene Hooge, de nieuwe 
zorgtoegang, de toekomst van In-
tervence en daarnaast de jaarreke-
ning en de kaderbrief zullen onder-
werpen worden waar aandacht naar 

toegaat.  Of het daarbij blijft? Nee, 
want tegelijkertijd vragen ook on-
derwerpen als cliëntondersteuning, 
aardgasvrije woonwijken, beleid 
voor zonneparken, de begroting 
van Orionis, het Molenwaterpark en 
Sabewa onze aandacht. De OLZA 
of huisvesting ABS zal het even zon-
der veel aandacht van ons moeten 
doen… 

Ledenvergadering
Op woensdagavond 10 april vond 
in het Getij in de Stromenwijk de 
Algemene ledenvergadering plaats. 
Hierin werd teruggeblikt op de 
succesvolle Statenverkiezingen en 
vertelde Maarten Rossen iets over 
de verkiezingen én coalitievorming 
bij het Waterschap. Provinciaal lijst-
trekker Anita Pijpelink moest door 
dezelfde coalitievorming helaas af-
zeggen maar beloofde dat later een 
keer goed te maken. Mogelijk lukt 
dat na de zomer als we een thema/
discussieavond willen organiseren.
Aan het slot van de vergadering 
werd Eric Lameijn in het zonnetje 
gezet voor zijn voorzitterschap de 
afgelopen jaren. Eric bedankt en 
wie weet tot snel in een andere rol!

Aty Harwijne/Nellie de Bont  l

Gemeenteraad: stilte voor de storm

Onverwachte uitslag Europese verkiezingen



Colofon
Redactie: Jeroen Louws, Saskia Szarafinski en 
Eric Lameijn.
De Rode Jet verschijnt 5-6 keer per jaar. 
Heb je vragen of tips voor onderwerpen, 
stuur een mail naar e.lameijn@live.nl.

Nieuwe rubriek: 

Wat doet u voor uw stad, dorp of wijk?
In deze nieuwe rubriek laten we 
mensen aan het woord die veel 
doen voor hun stad, dorp of wijk. 
Niet noodzakelijkerwijs PvdA-leden, 

maar wel mensen 
waar de PvdA veel 
waardering voor heeft. 
Zo zetten we ze in de 
spotlights. Deze keer: 
Harriet Rademakers.

 
Wat doe u voor uw wijk of stad?
 Vanaf afgelopen winter leggen wij 
in de Stromenwijk een nieuwe buurt-
tuin aan, aan de Schenge. Op de 
vorige tuin worden huizen gebouwd. 
Op wat eerst een grasveld was, 
staan nu geredde bonsaiboompjes 
uit het Molenwater. We tuinieren 
biologisch, met zoveel mogelijk 
natuurlijke materialen, zodat vogels 
en insecten zich thuis voelen. Het is 
ook een kringlooptuin. We vragen 
de buurtbewoners om planten en 
iedereen mag komen plukken en 
oogsten.

 
Waarom bent u hiermee begon-
nen?
 Ik wilde iets opbouwen met mensen 
uit de buurt voor de buurt, en liever 
buiten dan binnen zijn. Mijn eigen 
wijkbewoners leren kennen, en weer 
anderen op een leuke buitenplek 
de kans geven om elkaar tegen te 
komen. Met eigen ogen zag ik hoe 
de natuur niet van ons is, maar wij 
van de natuur. De natuur is niet 
uitsluitend een wingebied, maar de 
voorwaarde voor al wat leeft, ook in 
de toekomst.
 
Al snel vormde zich een clubje 
gemotiveerde mensen, dat zich ge-
lukkig gestaag uitbreidt. We werken 
hecht samen, met uiteenlopende 
eigenschappen en kwaliteiten. Nu 
afscheid nemen van de oude tuin 
en opnieuw beginnen op een kaal 
grasveld. Maar wat is mooier dan de 
kans te krijgen iets op te bouwen 
van de grond af? De levendigste 

contacten ontstaan tussen mensen 
die verschillen: daar gebeuren de 
verrassingen en ontstaan nieuwe 
ideeën. Iedereen is welkom! 
 
Wat is uw belangrijkste boodschap 
voor Middelburg?
 Het liefst een nog actiever beleid 
om minder tegels en meer groen te 
stimuleren, meer pluktuinen, hoog 
gras voor de insecten, collectieve 
tuinen, speelplekken in de natuur 
voor kinderen.
 
Wat zou u de PvdA-fractie in de 
gemeenteraad willen meegeven?
 In de Stromenwijk wonen heel 
verschillende culturen, het is een 
levendige afwisselende wijk: veel 
meer leven in de brouwerij dan je op 
het eerste gezicht zou denken. Dan 
is variabel bouwen voor alle leeftij-
den, voor manieren van wonen, voor 
verschillen in inkomen voor de wijk 
in het niet altijd gepolijste groen 
een uitdaging voor de toekomst.

Na een mooie verkiezingsuitslag - 
zeker gezien waar we bij de Tweede 
Kamerverkiezingen vandaan komen 
- en goede formatiegesprekken 
hebben we vanaf 7 juni wederom 
een PvdA-gedeputeerde uit onze 
afdeling. Gefeliciteerd Anita Pijpe-
link! 
In de PZC zei ze over haar nieuwe 
rol als bestuurder onder andere: 
‘Ontzettend gaaf om als gedepu-
teerde nog meer te kunnen doen 
voor Zeeland.’ Tot haar takenpakket 
horen water en natuur. De zoetwa-
tervoorziening ziet ze als een van 
de grootste opgaven waar Zeeland 
voor staat. Haar hart gaat verder uit 
naar cultuur. ,,Dat was mijn grootste 
wens. En dan niet alleen cultuur 
voor mensen die de portemon-
nee hebben om kaartjes te kunnen 
kopen.” 
Anita volgt Ben de Reu op, die acht 
jaar namens de PvdA lid was van 
Gedeputeerde Staten. We be-
danken Ben voor al zijn werk voor 
Zeeland en de Zeeuwen!

Hiep hiep hoera voor Anita! Ledenvergadering
Op woensdagavond 10 april vond 
in het Getij in de Stromenwijk de 
Algemene ledenvergadering plaats. 
Hierin werd teruggeblikt op de 
succesvolle Statenverkiezingen en 
vertelde Maarten Rossen iets over 
de verkiezingen én coalitievorming 
bij het Waterschap. Provinciaal lijst-
trekker Anita Pijpelink moest door 
dezelfde coalitievorming helaas af-
zeggen maar beloofde dat later een 
keer goed te maken. Mogelijk lukt 
dat na de zomer als we een thema/
discussieavond willen organiseren.
Aan het slot van de vergadering 
werd Eric Lameijn in het zonnetje 
gezet voor zijn voorzitterschap de 
afgelopen jaren. Eric bedankt en 
wie weet tot snel in een andere rol!


